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Havbruksmelding Velferdsmelding

Havbruk til 
havs

Miljø-
fleksibilitet Landbasert 

Foredragsholdernotater
Presentasjonsnotater
Dette er de største prosessene om rammebetingelser nå.Nevne dem.Uvanlig mange baller er oppe i luften samtidig. De er det nødvendig å få ned. 



Havbruksmelding Velferdsmelding

Havbruk til 
havs

1. tildeling 2025

Miljø-
fleksibilitet
Forslag 2024

Landbasert
Regelverk på 
plass Q1 2025

Foredragsholdernotater
Presentasjonsnotater
HTH: første tildelingsrunde 2025Miljøfleksibilitet: Forslag i 2024. Antageligvis vil prosessen videre bety at oppfølgingen sammenfaller med havbruksmeldingen. Slik at dette sees i sammenheng.Landbasert: Forslag til nye krav er på høring. Jeg tipper at oppfølgingen etter høring vil ta litt tid slik at regelverk ikke vil være på plass før ila Q1 2025.Så har vi de to medlingsprosessene; Havbruksmeldingen og Dyrevelferdsmeldingen.



Tidsperspektivet – Stortingsmelding er ikke sluttpunktet

NOU 

(1-2 år)

Stortings-
melding

(1-2 år)

Stortings-
behandling 

(3-6 mnd.)

Lovforslag

(9-12 mnd.)

Stortings-
behandling 

(3-6 mnd.)

Implemente-
ring

(forskrifter)
(6-12 mnd.)

Foredragsholdernotater
Presentasjonsnotater
Det er lett å glemme at det tar lang tid fra en stortingsmelding fremmes til oppdaterte rammebetingelser faktisk blir innført.Meldingen må behandles på Stortinget. Kanskje må det lovendringer til. Og så er det forskrifter.



Havbruksmelding
Melding Q1 2025
Innført i 2027?

Velferdsmelding
Melding ila 2024?

Innført i 2027?

Havbruk til 
havs

1. tildeling 2025

Miljø-
fleksibilitet
Forslag 2024

Landbasert
Regelverk på 
plass Q1 2025

Foredragsholdernotater
Presentasjonsnotater
Havbruksmelding: Hvis havbruksmeldingen fremmes i Q1 2025, så er helheten kanskje ferdig innført i 2027.Veldferdsmelding: Den har blitt forsinket. Kanskje fremmes den ila 2024. I så fall; implementering i 2026/2027.Fokuset på fiskevelferd kommer fremover til å bli like stort som det er på miljø og lakselus i dag. Bård Misund på UiS hadde innlegg i Intrafish for noen dager siden (17.10) om at han tror det kommer avgifter både på lus og velferd. Jeg tror han har helt rett i det. Det har vært mye snakk om dødelighetsgrense. Jeg tror ikke det kommer til å bli en fast dødelighetsgrense, men heller avgifter for å gi incentiv til å redusere dødelighet. På samme måte tenker jeg det kommer til å bli en luseavgift. Det er jo et av forslagene fra Havbruksutvalget om hvordan Trafikklyssystemet skal justeres. Det er helt nødvendig å bygge det om. Det røde lyset virker rett og slett ikke. Derfor mener jeg det mest sannsynlige er at nedtrekket fjernes, og erstattes med mer individuelle kvoter og avgifter. 



Næringsmessige 
konsekvenser

Komplekst endringsbilde –
særlig behov for vurdere 
konsekvenser

Foredragsholdernotater
Presentasjonsnotater
Når det er et så komplekst endringsbilde som vi står overfor er det særlig behov for å vurdere konsekvenser. Det er viktig å ikke kvele næringen. Dette har minst to sider;Før det første; Ikke bli så fokusert på å nå det isolerte målet at man glemmer andre hensyn – f.eks. hensynet til et sunt og lønnsomt næringsliv og verdiskaping langs kysten. Eks landbasert; Hvor utredningen av næringsmessige konseksvenser biosikkerhetskravene vil føre med seg ikke er belyst. For det andre; Når det er så mange endringer i rammebetingelsene samtidig er jeg redd for at myndighetene ikke i tilstrekkelig grad å se sammenhengen mellom de ulike tiltakene og hvordan de i sum vil slå ut på næringens konkurransedyktighet. Å være tydelig på dette mener jeg er svært viktig for havbruksnæringen nå.



Ansvarsforhold: Denne presentasjonen inneholder en overordnet beskrivelse av enkelte regler i norsk rett. Den utgjør ikke juridisk rådgivning, og ingen forretningsmessige beslutninger bør baseres på den.
Foto: Wikborg Rein, Sten E. Eriksen, Gettyimages, Helge Hansen/Montag

Takk for meg!
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